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Protokół nr VI/2014 

 Sesji Rady Powiatu Sztumskiego 

z dnia 31 marca 2015 roku 

 

 

1.Otwarcie obrad 
Otwarcia sesji oraz powitania radnych i przybyłych gości oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych, przedstawicieli prasy i telewizji a takŜe pracowników Starostwa 

Powiatowego dokonała Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun.  

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun stwierdziła 

prawomocność obrad poniewaŜ na ustawowy 17 osobowy skład rady udział w sesji wzięło 16 

radnych. Radny Wojciech Zielonka spóźnił się na sesję. Obecnych 17 radnych 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu nr VI/2015. 

Lista zaproszonych gości stanowi Załącznik nr 2 do Protokołu nr VI/2015. 

 

 

Porządek obrad 
1. Otwarcie obrad. 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie ewentualnych zmian do porządku obrad.  

4. Przyjęcie Protokołu nr V Rady Powiatu Sztumskiego. 

5. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym- referuje 

Starosta Wojciech Cymerys. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów – referuje Sekretarz 

Halina Gierała. 

8. Informacja z działalności i realizacji budŜetu Powiatowego urzędu Pracy w Sztumie z/s w 

Dzierzgoniu – referuje Dyrektor PUP Zofia Zienkiewicz-Zima. 

9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego: 

a) w sprawie określenia zadań i wysokości środków PFRON na poszczególne zadania w 2015 

roku – referuje Kierownik PCPR Ewelina Łęgowska. 

b) w sprawie przyznania Powiatowi Malborskiemu pomocy finansowej z budŜetu Powiatu 

Sztumskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie posiedzeń orzekających 

Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Malborku – referuje Kierownik 

PCPR Ewelina Łęgowska. 

c) w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Sztumie – 

referuje Sekretarz Halina Gierała. 

d)  w sprawie obniŜenia wysokości opłat za wydanie prawa jazdy dla osób zamieszkałych na 

terenie powiatu sztumskiego obowiązanych do ubiegania się o nowe prawo jazdy z powodu 

zamiany administracyjnej- referuje Naczelnik Wydziału KT Maciej Derbich. 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Sztumskiego na lata 

2015-2021 – referuje Skarbnik Lucyna Bednarska. 

f) w sprawie zmiany budŜetu powiatu na 2015 rok – referuje Skarbnik Lucyna Bednarska. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wnioski i oświadczenia. 
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12. Sprawy róŜne. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Radni zatwierdzili porządek sesji. 

 

Porządek stanowi Załącznik nr 3 do Protokołu nr VI/2015. 

 

Ad.4 Przyjęcie Protokołu nr V z sesji Rady Powiatu Sztumskiego z dnia 24 lutego 2015 

roku. 
 

Do protokołu radni uwag nie wnieśli i jednogłośnie protokół przyjęli.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do prowadzenia dalszych obrad zgodnie z porządkiem sesji. 

 

Ad.5 Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

 
Starosta przedstawił informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Poinformował równieŜ o spotkaniach jakie odbyły się w Powiecie i innych instytucjach, w 

których uczestniczył wraz z Wicestarostą Sztumskim, jak równieŜ o odbytych 

uroczystościach w marcu 2015 roku. 

 

Informacja stanowi Załącznik nr 4 do Protokołu nr VI/2015. 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania. 

 
Radny Leszek Sarnowski nawiązał do spotkania jakie odbyło się z prof. Buszmanem w 

Starostwie Powiatowym w Sztumie. Radny ubolewał, Ŝe spotkanie odbyło się za zamkniętymi 

drzwiami. Rozumiał, Ŝe Zarząd ma uprawnienia do podejmowania wszelkich decyzji, lecz 

radnemu się wydawało, Ŝe radni interesują się problemami szpitala i chcieliby uczestniczyć w 

tego rodzaju spotkaniach. Jeśli nie wszyscy radni, to przynajmniej członkowie Komisji ds. 

Społecznych i Zdrowia wzięliby chętnie w nim udział. Radny dodał, Ŝe poza informacją w 

sprawozdaniu Starosty, iŜ takie spotkanie miało miejsce, nic więcej nie wynika. W związku z 

czym poprosił o rozszerzenie informacji co do odbytego spotkania. Radny Sarnowski zapytał, 

czy prawdą jest, Ŝe następują juŜ opóźnienia w płatności czynszu dzierŜawnego za szpital i 

czy Pan Sauer nie jest juŜ dyrektorem szpitala? 

 

Radny Adam Krupa nawiązał, do wydanej 10 grudnia 2014 roku przez Starostę Powiatu 

Sztumskiego decyzji na przetwarzanie odpadów firmie – Systemy Odzysku Odpadów 

Przemysłowych w Poznaniu. Decyzja dotyczyła składowania w ilości 120 tys. ton rocznie 

przez okres 5 lat przetwarzanych odpadów do wyrobiska na działce nr 85 obręb Koślinka 

gmina Sztum. Radny poinformował, Ŝe od początku 2015 roku w/w firma zaczęła wywozić 
odpady poprodukcyjne (ług zielony) z International Paper S.A z Kwidzyna. Odpady te firma 

bez przetworzenia ich wbudowała do wyrobiska po kopalni piasku w Koślinku. Po 

zawiadomieniu o tym fakcie przez Stowarzyszenie „Koślinka” odpowiednich instytucji oraz 

nagłośnieniu sprawy na portalu internetowym „Nowy Sztum” firma z Poznania zaprzestała 

woŜenia tego odpadu. W związku z powyŜszym radny Krupa zadał kilka pytań związanych z 

tą sprawą: 
1. Dlaczego, pomimo raŜącego naruszenia przepisów przez firmę z Poznania oraz pisma 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, w którym wskazuje jednoznacznie 
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wszystkie uchybienia, nie została cofnięta decyzja na przetwarzanie odpadów wydana 

przez Starostę Powiatu Sztumskiego? 

2. Czy pracownicy Starostwa sprawdzili ile ton tego odpadu trafiło do wyrobiska w 

Koślince? Z oficjalnym komunikacie podaje się wielkość w ilości 1400 ton, a według 

informacji radnego złoŜono w tym miejscu 7000 ton odpadu. 

3. Dlaczego Starostwo pozwala na to, Ŝe firma pozorując działanie usunięcia odpadu z 

wyrobiska przewozi go o kilkanaście metrów dalej na niezabezpieczony grunt? 

4. Czy pracowników Starostwa, którzy przygotowali decyzję nie zastanowił fakt, Ŝe gmina 

Sztum nie zaŜądała raportu o oddziaływaniu na środowisko, chociaŜ przy duŜo mniej 

zagraŜających środowisku przedsięwzięciach takiego raportu Ŝąda? 

5. W obecnej chwili trwają prace budowlane na działce nr 85 polegające na utwardzeniu 

placu płytami drogowymi i ogrodzeniu działki. Z informacji przekazanych przez 

Starostwo firma z Poznania nie posiada pozwolenia na budowę instalacji do przetworzenia 

odpadów, a tylko w takiej instalacji moŜna przetworzyć odpady. Poprosił o wyjaśnienie w 

tej sprawie. 

6. Czy składowanie odpadu w wyrobisku po pisaku w Koślinku, nawet jeśli odpad 

przerobiony jest na produkt, jest zgodne z prawem? 

Radny wniósł o natychmiastowe cofnięcie decyzji na przetwarzanie odpadów firmie Systemy 

Odzysku Odpadów Przemysłowych w Poznaniu oraz o dopilnowanie usunięcia z tego terenu 

odpadu w postaci ługu zielonego, a takŜe  przebadanie gruntów oraz wód gruntowych w celu 

stwierdzenia czy nie doszło do skaŜenia środowiska. Radny zaznaczył, Ŝe Starostwo 

Powiatowe w pierwszej kolejności powinno dbać o bezpieczeństwo i zdrowie mieszkańców 

oraz ochronę środowiska, a tym czasem sprawia wraŜenie jakby dbało o interes firmy z 

Poznania. 

 

Radny Piotr Stec podobnie jak radny Sarnowski, poprosił Starostę o szczegóły ze spotkania 

Zarządu Powiatu z przedstawicielami Spółki szpitale Polskie S.A i firmy AHP, a takŜe 

informacje na temat bieŜącej sytuacji w szpitalu sztumskim. 

Radny nawiązał do wydarzenia związanego z samobójstwem ucznia, które miało miejsce na 

Zajezierzu- Sztum. Powiedział, Ŝe samobójstwo jest zjawiskiem pojawiającym się coraz 

częściej w Polsce. Z roku na rok rośnie liczba samobójstw. Radny powiedział, Ŝe naleŜy 

podejmować takie działania, łoŜyć takie środki i tworzyć takie programy profilaktyczne, które 

pozwolą młodym ludziom na radzenie sobie z problemami Ŝyciowymi. Poprosił o wzięcie pod 

uwagę jego sugestii. 

Radny zapytał teŜ o to, na jaki okres nastąpiło przedłuŜenie terminu wykonania dokumentacji 

związanej z budową drogi nr 603 w kierunku do Białej Góry? 

Radny poruszył sprawę naboru do szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie Sztumskim. 

Poinformował, Ŝe temat naboru do szkół był szeroko omawiany na posiedzeniu Komisji ds. 

Edukacji. Poprosił Zarząd, aby podjął takie działania, które pozwolą Zespołowi Szkół im 

Kasprowicza w Sztumie przetrwać najbliŜsze lata. Przypomniał, Ŝe lata 2016, 2017 to okres 

wyŜu i nabór do szkół moŜe się zwiększyć. Radny zapytał, czy w Zespole Szkół w Sztumie, 

podobnie jak w ZSZ w Barlewiczkach, w którym utworzono technikum o profilu stolarskim, 

nie moŜna by utworzyć podobnego technikum rozszerzonego o pracownie logistyczną? 

 

Radny Zbigniew Zwolenkiewicz nawiązał do informacji Starosty z działalności Zarządu, w 

której to w zakresie Wydziału Ochrony i Środowiska podano informację o przekazaniu do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego odwołania od decyzji tutejszego urzędu 

wyraŜającego sprzeciw do zgłoszenia instalacji niewymagającej pozwolenia na wprowadzenie 

gazów i pyłów Ciepłowni w Czerninie. Radny poprosił o informację, kto wniósł sprzeciw i 
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dlaczego go wniósł? Ponadto radny poinformował, Ŝe komin w ciepłowni w Czerninie został 

skrócony i przez jego skrócenie dym z komina kieruje się w kierunku osiedla i na budynek 

szkoły. Radny poprosił teŜ o informację w sprawie kontrowersyjnego tematu dotyczącego 

rozszerzenia strefy lotniska w Malborku. 

 
Wójt Gminy Stary Dzierzgoń Marek Turlej powiedział, Ŝe nie korzystał z zaproszeń Rady 

Powiatu do udziału w sesjach, poniewaŜ nie widział potrzeby. Dzisiaj taką potrzebę widział, 

stąd jego obecność na obradach. Wójt przypomniał, Ŝe co roku, aŜ do 2014 utrzymanie dróg 

powiatowych, w drodze porozumienia, zlecane było gminom. Od 2015 roku zadanie to 

Powiat Sztumski wykonuje we własnym zakresie. W związku z czym poprosił o podanie 

przyczyny, czym podyktowana była ta decyzja. Dodał, Ŝe rozpoczyna się 4 miesiąc tego roku, 

a prace drogowe w gminie Stary Dzierzgoń nie są przeprowadzane. Zwrócił uwagę na fakt, Ŝe 

prognoza pogody sprzyja, Ŝeby prace porządkowe i naprawcze rozpocząć. Wójt 

poinformował, Ŝe wystosuje do Starosty pismo z zakresem prac jakie naleŜy wykonać na 

drogach powiatowych w Gminie Stary Dzierzgoń. Wójt poprosił równieŜ o podanie 

oszczędności przetargowych na realizację zadań dotyczących programu „Przebudowy dróg” 

oraz podanie terminu rozpoczęcia łatania dróg powiatowych w gminie Stary Dzierzgoń. 
Poprosił teŜ o informację w sprawie utworzenia filii Warsztatów Terapii Zajęciowej dla osób 

niepełnosprawnych w Dzierzgoniu. 

 

Ad.7 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Sekretarz Halina Gierała. 

Dodała, Ŝe sprawozdanie było przedstawiane na posiedzeniu Komisji ds. Społecznych. 

 

Radny Ludwik Butkiewicz powiedział, Ŝe sprawozdanie było niezrozumiałe ze względu na 

harmider jaki podczas przedstawiania go panował na sali obrad. 

Starosta przeprosił za zakłócenie obrad, ale chciał ustalić odpowiedzi na zapytania i 

interpelacje wniesione przez radnych. 

 

Radni do sprawozdania uwag ani zapytań nie wnieśli. 
 

Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 5 do Protokołu nr VI/2015. 

 

Ad.8 Informacja z działalności i realizacji budŜetu Powiatowego Urzędu Pracy w 

Sztumie z/s w Dzierzgoniu 
 

Informacje w przedmiotowej sprawie przedstawiła Dyrektor PUP Zofia Zienkiewicz- Zima. 

Dodała, Ŝe sprawozdanie było szczegółowo omawiane na posiedzeniach dwóch Komisji Rady 

Powiatu tj. Komisji ds. Społecznych i Komisji  ds. BudŜetu.   

 

Radni do informacji uwag ani zapytań nie wnieśli. 
 
Informacja stanowi Załącznik nr 6 do Protokołu nr VI/2015. 

 

Ad.9 Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego: 
 

a) w sprawie określenia zadań i wysokości środków PFRON na poszczególne zadania w 

2015 roku 
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Kierownik PCPR Ewelina Łęgowska przedstawiła i omówiła projekt powyŜszej uchwały 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. Społecznych i przez 

Komisję ds. BudŜetu. 

 

Do projektu uchwały radni uwag ani zapytań nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada jednogłośnie  podjęła uchwałę nr VI/36/2015 w sprawie 

określenia zadań i wysokości środków PFRON na poszczególne zadania w 2015 roku 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 7 do Protokołu nr VI/2015. 

 

b) w sprawie przyznania Powiatowi Malborskiemu pomocy finansowej z budŜetu 

Powiatu Sztumskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie posiedzeń 

orzekających Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Malborku 

 

Kierownik PCPR Ewelina Łęgowska przedstawiła i omówiła projekt powyŜszej uchwały 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. Społecznych i przez 

Komisję ds. BudŜetu. 

 

Do projektu uchwały uwag ani zapytań radni nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada jednogłośnie  podjęła uchwałę nr VI/37/2015 w sprawie 

przyznania Powiatowi Malborskiemu pomocy finansowej z budŜetu Powiatu Sztumskiego w 

formie dotacji celowej na dofinansowanie posiedzeń orzekających Powiatowego Zespołu ds. 

Orzekania o Niepełnosprawności w Malborku 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu nr VI/2015. 

 

c) w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 

Sztumie 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Halina Gierała. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. Społecznych i Komisję ds. BudŜetu. 

 

Do projektu uchwały uwag ani zapytań radni nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada  jednogłośnie podjęła uchwałę nr VI/38/2015 w sprawie 

uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Sztumie 

  

Uchwała stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu nr VI/2015. 

 

d) w sprawie obniŜenia wysokości opłat za wydanie prawa jazdy dla osób zamieszkałych 

na terenie powiatu sztumskiego obowiązanych do ubiegania się o nowe prawo jazdy z 

powodu zamiany administracyjnej 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Naczelnik Wydziału Maciej Derbich. Projekt został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. Społecznych i Komisję ds. BudŜetu. 
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Do projektu uchwały uwag ani zapytań radni nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada  jednogłośnie podjęła uchwałę nr VI/39/2015 w sprawie 

obniŜenia wysokości opłat za wydanie prawa jazdy dla osób zamieszkałych na terenie 

powiatu sztumskiego obowiązanych do ubiegania się o nowe prawo jazdy z powodu zamiany 

administracyjnej. 

 
Uchwała stanowi Załącznik nr 10 do Protokołu nr VI/2015. 

 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Sztumskiego na lata 

2015-2021 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Lucyna Bednarska. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. BudŜetu. 

 

Do projektu uchwały uwag ani zapytań radni nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr VI/40/2015 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Sztumskiego na lata 2015-2021 

 
Uchwała stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu nr VI/2015. 

 

f) w sprawie zmiany budŜetu powiatu na 2015 rok 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Lucyna Bednarska. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję ds. BudŜetu. 

 
Do projektu uchwały uwag ani zapytań radni nie wnieśli. 
 

W obecności 17 radnych, Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr VI/41/2015 w sprawie 

zmiany budŜetu powiatu na 2015 rok 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 12 do Protokołu nr VI/2015. 

 

Ad.13 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 
W sprawie spotkania Zarządu Powiatu ze Szpitalami Polskimi i firmą AHP Starosta Wojciech 

Cymerys  poinformował, Ŝe spotkanie zainicjowali przedstawiciele obu spółek. Obecni na 

posiedzeniu Zarządu byli: Prezes Zarządu Szpitale Polskie Monika Podziewska, Dyrektor 

Szpitali Polskich Michał Michalak akcjonariusze Szpitali Polskich Prezes AHP prof. Paweł 

Buszman i dr Zbigniew CzyŜ. Po odbyciu posiedzenia z Zarządem Powiatu, przedstawiciele 

obu spółek spotkali się z pracownikami szpitala w Sztumie. Starosta dodał, Ŝe w spotkaniu 

wzięła udział równieŜ Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego. Ze względu na fakt, Ŝe 

temat szpitala jest częstym tematem na posiedzeniach Komisji ds. Społecznych zaproszono 

takŜe Przewodniczącą tejŜe Komisji, lecz ze względu na inne sprawy, udziału w spotkaniu 

przewodnicząca wziąć nie mogła. Co do treści rozmowy, to dotyczyła głównie działań jakie 

obie spółki podejmują, Ŝeby sytuacja w szpitalu ustabilizowała się. Spółka została 

dokapitalizowana, pozyskano teŜ dla Spółki inwestora. Planuje się równieŜ powrócić do 

pierwotnej formy Spółki czyli połączenie Spółki z AHP. Pozwoli to na zabezpieczenie 
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finansowe Spółki ale równieŜ na kontrolę gospodarowania finansami. Połączenie obu struktur 

działalności pozwoli takŜe na poprawę udzielanych świadczeń medycznych. Rozmowa 

dotyczyła takŜe realizacji programu norweskiego. 

Jeśli zaś chodzi o terminowość płatności czynszu dzierŜawnego to Starosta poinformował, Ŝe 

są prowadzone rozmowy w sprawie obniŜenia czynszu z tytułu majątku ruchomego. Na 

wartość obniŜonego czynszu spółka zadeklaruje nakłady inwestycyjne. ObniŜenie czynszu 

nastąpi od października 2014 roku a dotyczy kwoty ok. 40.000 złotych miesięcznie. ObniŜka 

czynszu wynika z amortyzacji majątku ruchomego. Początkowa wartość majątku ruchomego 

wynosiła ponad 7 mln złotych, obecnie wyceniona przez rzeczoznawcę na 1,5 mln złotych. 

Zaległość w opłacie czynszu sięga obecnie jednego miesiąca, ale po dokonaniu obniŜenia 

czynszu kwestia zaległości będzie uregulowana. 

Starosta poinformował, Ŝe Pan Sauer nadal jest dyrektorem szpitala, lecz obecnie jest po 

zabiegu oczu i przebywa w szpitalu w Poznaniu. O zmianach w kierownictwie w szpitalu 

Starosta Ŝadnych informacji nie posiadał. Dodał, Ŝe jeŜeli w przyszłości odbędzie się podobne 

spotkanie, to nie widział przeciwwskazań, aby radni mogli w spotkaniu uczestniczyć.   
 

Na zapytania związane ze składowaniem odpadów na działce w Koślinku odpowiedzi 

udzieliła Naczelnik Wydziału OŚ Adrianna Dobrzyńska. Pani Dobrzyńska wyjaśniła zasadę 
wydawania decyzji przez Starostę. Wyjaśniła, Ŝe w myśl zasady decyzja środowiskowa 

wydana w postępowaniu głównym nie moŜe być sprzeczna ze stanowiskiem organu 

stanowiącego, a zatem wraca do Starostwa Powiatowego jako produkt finalny 

przeprowadzony podczas postępowania przez Gminę. Starostwo nie jest stroną w 

postępowaniu i pomimo wnoszonych uwag jest to decyzja ostateczna, a wszystkie warunki 

opisane w decyzji środowiskowej Starostwo Powiatowe ma obowiązek przypisać do decyzji 

wydanej przez Starostę. Decyzja środowiskowa w momencie powstawania, jest decyzją 
publicznie dostępną, co oznacza, Ŝe osoby zrzeszone w Stowarzyszeniach ekologicznych 

mogą uczestniczyć w postępowaniu środowiskowym. Stowarzyszenie moŜe Ŝądać raportu 

środowiskowego, dodatkowych materiałów, dodatkowych badań i moŜe się od decyzji 

odwołać. W tym przypadku nic takiego się nie wydarzyło, w związku z czym Burmistrz 

Miasta i Gminy Sztum uznał, Ŝe nie jest w tej sprawie wymagany raport i wydał decyzję 
środowiskową, która na działce nr 85 w określonych warunkach zezwoliła na przetwarzanie 

odpadów. Decyzja otwiera w tym momencie drogę do sfinalizowania przedsięwzięcia. 

Starosta sprawdzając uwarunkowania ma obowiązek wydać decyzję na przetwarzanie 

odpadów, poniewaŜ decyzja środowiskowa stwierdziła, Ŝe wszystkie środowiskowe aspekty 

pozwoliły na to, aby dana inwestycja się odbyła. 

Naczelnik Dobrzyńska poinformowała, Ŝe 22 lutego tego roku odebrała telefon od Pana 

Kapuścińskiego, który wyraził zaniepokojenie tym, Ŝe do wyrobiska w Koślinku wysypywane 

są odpady bez wcześniejszego przetworzenia. PoniewaŜ Pan Kapuściński przedstawił się jako 

członek Stowarzyszenia, Naczelnik Dobrzyńska poinformowała go, jakie naleŜy poczynić 
kroki w tej sprawie. Przypomniała, Ŝe Stowarzyszenia mają ogromną moc sprawczą. Podała 

Panu Kapuścińskiemu ustawy prawne, na które naleŜy się powołać i przekazała, Ŝe do 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska trzeba zgłosić doniesienie o ewentualnym 

powstaniu szkody w środowisku. Stowarzyszenie składając doniesienie staje się bezpośrednią 
stroną postępowania, a co za tym idzie ma wgląd we wszystkie dokumenty związane ze 

sprawą. I tak teŜ uczynił Pan Kapuściński. Zwrócił się do RDOŚ o zbadanie sprawy. RDOŚ 

podejmując kroki przeprowadza badania środowiskowe, badania wód gruntowych, oraz 

materiałów ze sprawą związanych i określa czy zostały przekroczone standardy jakości ziemi 

i wód, czy teŜ nie zostały. JeŜeli standardy zostały przekroczone, to na badającego RDOŚ 

nakłada obowiązek przywrócenia gruntów do stanu pierwotnego na własny koszt i obowiązek 
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remediacji. Pani Dobrzyńska osobiście wystąpiła do RDOŚ z prośbą, aby RDOŚ dokonała 

zbadania materiału, który złoŜono w wyrobisku w Koślinku i stwierdziła w jakim zakresie 

odpady są niebezpieczne dla środowiska. Jednocześnie poprosiła przedstawicieli International 

Paper z Kwidzyna o przybycie na miejsce wyrobiska i sprawdzenie w jaki sposób 

przedsiębiorca, któremu IP przekazuje odpady, postępuję z tymi odpadami. Po przybyciu 

przedstawiciela IP na miejsce zdarzenia, przedstawiciel stwierdził, Ŝe warunki umowy 

zawartej z przedsiębiorcą odbierającym odpady nie są dotrzymywane i natychmiast 

wstrzymała przywoŜenie odpadów. Następnie do firmy IP wystąpiono z pismem o 

oszacowanie ilości przekazanych przedsiębiorcy odpadów. Z otrzymanej informacji wynika, 

Ŝe stan tychŜe odpadów sięga wielkości 1.400 ton. Innego źródła o większej ilości złoŜonych 

odpadów w wyrobisku Naczelnik nie posiadała. Z informacji IP wynika równieŜ, Ŝe firma nie 

będzie przekazywała odpadów przedsiębiorcy - Systemy Odzysku Odpadów Przemysłowych 

w Poznaniu. 

Naczelnik poinformowała, Ŝe poprosiła firmę IP z Kwidzyna o zbadanie odpadów. Wyniki 

badań przesłano do Starostwa następnego dnia drogą mailową. Następnie wyniki badań 
przesłano do RDOŚ z prośbą o informację, czy odpady są niebezpieczne dla środowiska i czy 

są szkodliwe dla zdrowia i Ŝycia ludzi. RDOŚ stwierdziła, Ŝe odpady nie stanowią zagroŜenia 

dla środowiska ani Ŝyciu i zdrowiu ludzi. Procedura administracyjna tej sprawy jest w toku. 

W między czasie Wojewódzki Inspektorat dokonał badań odpadów i o ile International Paper 

zbadał odpady pod względem trzech ognisk, min. metali cięŜkich, to Wojewódzki Inspektorat 

zbadał glebę przede wszystkim pod względem zawartości pH. Okazało się, Ŝe zawartość pH 

w glebie wynosi ok. 10 jednostek, czyli jest wysoce zasadne i właśnie z uwagi na charakter 

odpadów. Pani Dobrzyńska zasugerowała Panu Kapuścińskiemu aby po zakończonych 

kontrolach zwrócić się do Komendy Policji w Sztumie o monitorowanie miejsca wyrobiska, 

czy przypadkiem nie są wykonywane jeszcze jakieś działania. Od momentu zakończenia 

kontroli Ŝadnych więcej działań w tym miejscu jednak nie dokonywano. Po otrzymaniu 

materiału dowodowego Starostwo Powiatowe wszczęło postępowanie o cofnięcie decyzji 

przedsiębiorcy wywoŜącemu odpady. Ustawa o gospodarce odpadami określa w jaki sposób 

naleŜy postępować aby decyzję cofnąć. W pierwszej kolejności wzywa się podmiot do 

zaniechania naruszenia, wyznacza się termin zaniechania naruszenia. Termin musi być dla 

podmiotu realny do wykonania wezwania. W przypadku, gdy naruszenia nie będą wykonane 

w podanym terminie następuje cofnięcie decyzji. Od cofnięcia decyzji przysługuje odwołanie, 

procedury której mogą potrwać do 6 miesięcy. Decyzja nie moŜe jednak nakazywać usunięcie 

odpadów, wobec czego Starostwo wystąpiło na piśmie o ich usunięcie do Burmistrza Miasta i 

Gminy w Sztumie. PoniewaŜ działania odbywały się na innej działce niŜ decyzja wskazywała, 

poproszono Burmistrza o wydanie decyzji właścicielowi działki do natychmiastowego 

uprzątnięcia odpadów, co Burmistrz uczynił, i wydana decyzja w tej sprawie jest w mocy 

prawnej. Jeśli chodzi o działkę nr 85, wystąpiono do Nadzoru Budowlanego o 

zweryfikowanie poprawności wykonanych przez przedsiębiorcę obowiązków nałoŜonych 

decyzją. W decyzji wydanej przez Starostę pouczono przedsiębiorcę o tym, Ŝe przed 

przystąpieniem do działań związanych z przetwarzaniem odpadami ma uzyskać wszystkie 

pozwolenia. Z informacji jakie Pani Dobrzyńska posiadała, przedsiębiorca nie dokonał 

wszystkich zgłoszeń, w związku z czym Nadzór Budowlany jako organ właściwy do kontroli 

dokona weryfikacji tychŜe działań. Starostwo Powiatowe wystąpiło do przedsiębiorcy z listą 
Ŝądań jakie przedsiębiorca ma wykazać przed ewentualnym ponownym przystąpieniem do 

procesu przetwarzania odpadów. Naczelnik Dobrzyńska miała jednak nadzieję, Ŝe do 

wznowienia tego procesu nie dojdzie, poniewaŜ firma International Paper nie będzie 

przekazywała wymienionemu przedsiębiorcy odpadów. 
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Na zapytanie radnego Krupy, czy składowanie odpadów w wyrobisku po piasku, nawet jeśli 
odpad jest przerobiony, jest zgodny z prawem, Pani Dobrzyńska wyjaśniła, Ŝe decyzję na 

składowanie w wyrobisku wydaje Marszałek. Taka decyzja wydana została przez Marszałka 

na składowanie w wyrobisku w Nowej Wsi. Przetworzone odpady zostają produktem, a jako 

produkt nie podlega ustawie o gospodarce odpadami. Pani Naczelnik zapytała radnego Krupę, 
czy odpowiedź jakiej udzieliła w tej sprawie jest wystarczająca? 

Radny Krupa wyraził zadowolenie z odpowiedzi Naczelnik Dobrzyńskiej. 

Starosta zapewnił radnych, Ŝe Urząd czuwa nad tym, aby Powiat Sztumski nie był miejscem 

gromadzenia wszelkich odpadów. Podziękował mieszkańcom Koślinka i Stowarzyszeniu za 

czujność i obserwację negatywnych zjawisk jakie występują na ich terenie zamieszkania. 

 

W sprawie sugestii radnego Steca co do podejmowania działań przeciw natęŜającemu się 
zjawisku popełniania samobójstw, Starosta Wojciech Cymerys powiedział, Ŝe obciąŜanie na 

forach internetowych władz samorządowych winą za popełnione samobójstwo  przez 

młodego człowieka na terenie powiatu sztumskiego nie jest w porządku. Nie moŜna władzom 

powiatowym zarzucać braku roztropności czy rozsądku zwłaszcza, Ŝe Powiat Sztumski jest 

jednym z nielicznych samorządów, który realizuje Powiatowy Program Ochrony Zdrowia 

Psychicznego. Zdaniem Starosty zachowanie młodzieŜy w duŜej mierze zaleŜne jest od 

rodziny i środowiska w jakim wzrasta, ale teŜ stosowanie nadmiernego parasola nad młodymi 

ludźmi powoduje, Ŝe w sytuacjach naraŜonych na poraŜkę, nie potrafią młodzi ludzie z tą 
poraŜką sobie poradzić, co prowadzi do tragicznych czasem skutków. UwaŜał, Ŝe praca 

psychologów w powiatowych placówkach oświatowych jest na takim poziomie, który 

pozwala na rozwiązywanie wszelkich problemów stresowych z jakimi borykają się młodzi 

ludzie. Starosta ubolewał, Ŝe czyn samobójstwa miał miejsce na terenie powiatu sztumskiego, 

ale nie uwaŜał, jeszcze raz podkreślił, Ŝe winę za ten czyn ponoszą władze samorządowe. 

Radny Piotr Stec powiedział, Ŝe nie przypisywał winy władzom samorządowym za to co się 
wydarzyło, ale sugerował, aby podjąć działania, które uchronią młodych ludzi przed 

podejmowaniem  tak drastycznych kroków. Być moŜe społeczeństwo nie radzi sobie z tak 

ogromnym skokiem cywilizacyjnym i naleŜy przygotować takie programy psychologiczne, 

które pozwolą młodym ludziom na radzenie sobie w trudnych sytuacjach. 

Naczelnik Wydziału EK Aneta Kwiatkowska poinformowała, Ŝe w ramach Programu ochrony 

zdrowia psychicznego co roku w naszych szkołach w ramach godzin z wychowawcą klasy 

odbywają się pogadanki z psychologiem- specjalistą z Centrum Psychiatrii zatrudnionym na 

umowę o dzieło. 

Starosta dodał, Ŝe omawianym problemem z pewnością nie raz jeszcze władze wraz z 

dyrektorami placówek oświatowych będą się zajmować. Dzisiaj tego problemu z pewnością 
się nie rozwiąŜe. 

Jeśli zaś chodzi o zakończenie wykonania dokumentacji związanej z budową drogi nr 603 w 

kierunku do Białej Góry, Starosta przypomniał, Ŝe co prawda Starostwo jest liderem jej 

wykonania, to właścicielem drogi jest Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego, a 

Zarząd Dróg Wojewódzkich spełnia rolę wykonawcy ustaleń w sprawie uzgodnień łącza 

energetycznego. Starosta wyraził nadzieję, Ŝe do końca kwietnia tego roku ustalenia będą 
zakończone i dokumentacja będzie zrealizowana i rozpocznie się lobbing na wykonanie 

remontu drogi. 

W sprawie naboru uczniów do szkół, Starosta powiedział, Ŝe dyrektorzy szkół wielokrotnie 

udowodnili, ze potrafią o nabór zadbać. Co do kierunków w ZS w Sztumie, to jest układ, Ŝe w 

ZS im Kasprowicza są kierunki ogólnokształcące a w ZSZ w Barlewiczkach kierunki 

zawodowe. ChociaŜ w ZS w Sztumie są teŜ kierunki techniczne jak technik ekonomista czy 

technik informatyk. Zarząd wyraŜając zgodę na wprowadzenie kierunku technik informatyk w 
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obu szkołach miał właśnie na względzie pomoc ZS w Sztumie w przetrwaniu trudnego okresu 

w naborze. 

 

Odpowiedzi na zapytanie radnego Zwolenkiewicza w sprawie zadymiania szkoły i pobliskich 

bloków mieszkalnych przez kotłownię w Czerninie udzieliła Naczelnik Wydziału OŚ 

Adrianna Dobrzyńska. Naczelnik wyjaśniła, Ŝe w kotłowni w Czerninie wraz z pracownikiem 

Wydziału przeprowadziła kontrolę komina. Podczas kontroli stwierdzono brak zgłoszenia 

kotłowni. Wobec powyŜszego wystąpiono z zaleceniami pokontrolnymi, które nakazywały 

uporządkowanie tej sprawy. Kotłownia zgłoszenie złoŜyła. Forma zgłoszenia jest formą 
uproszczoną do wydania decyzji na wprowadzenie gazów i pyłów do powietrza i jeśli 
stwierdzi się ze zgłoszenie zostało przedstawione niezgodnie z obowiązującymi przepisami to 

wówczas wnosi się sprzeciw w drodze decyzji. Starostwo taki sprzeciw wniosło, poniewaŜ 
stało na stanowisku, iŜ takie zgłoszenie wnosi się przed rozpoczęciem eksploatacji instalacji 

ciepłowniczej. Kotłownia złoŜyła zgłoszenie w trakcie emisji i powołała się na badania 

prognozowane a nie na wykonane. Badania prognozowane są do wykonania, gdy się zna moc 

kotłowni i emitory. Brakowało jeszcze modelowania rozprzestrzeniania zanieczyszczeń 
szczególnie w odniesieniu do szkoły i budynków mieszkalnych. PoniewaŜ z prognoz 

wynikało, Ŝe standardy są dotrzymywane, lecz z kontroli wynikało, Ŝe są niedotrzymane, w 

związku z tym Starostwo wniosło sprzeciw, od którego firma się odwołała, stąd przekazanie 

do Samorządowego Kolegium Odwoławczego materiałów ze zgłoszenia i wyjaśnienia 

Starostwa Powiatowego. Naczelnik wyraziła nadzieję, Ŝe SKO podtrzyma sprzeciw 

Starostwa. 

W sprawie rozszerzenia strefy lotniska w Malborku informacji udzielił Wicestarosta Antoni 

Downarowicz. Poinformował, Ŝe jak większość samorządów Starostwo Powiatowe było 

zaskoczone projektem uchwały sejmiku Województwa Pomorskiego w sprawie utworzenia 

obszaru ograniczonego uŜytkowania wokół lotniska w Królewie Malborskim dla części 

leŜącej na terenie województwa pomorskiego. Na prośbę Starostwa Powiatowego w 

Malborku projekt uchwały został z porządku sejmiku województwa pomorskiego wycofany. 

Następnego dnia, równieŜ na prośbę Starostwa Powiatowego w Malborku odbyło się 
spotkanie wszystkich zainteresowanych samorządów, na którym sprawę uchwały 

szczegółowo omówiono. 

Wicestarosta odczytał zapisy projektu uchwały. Poinformował, Ŝe zgodnie z projektem 

uchwały miały powstać dwie strefy – strefa zewnętrzna zwana strefą „A” i strefa wewnętrzna 

zwana strefą „B”. W strefie „A” zakazuje się przeznaczenie teren pod lokalizację szpitali, 

domów opieki społecznych i budynków związanych ze stałym lub czasowym pobytem dzieci 

i młodzieŜy, takich jak szkoły, przedszkola, internaty, domy dziecka, itp. Zakazuje się zmianę 
funkcji budynków juŜ istniejących na budynki wcześniej wymienione. W strefie „B” – 

zakazuje się przeznaczania terenów pod budowę szpitali, domów opieki społecznej budynków  

związanych ze stałym lub czasowym pobytem dzieci i młodzieŜy, takich jak szkoły, 

przedszkola, internaty, domy dziecka, itp. i zmiany funkcji budynków juŜ istniejących na tego 

rodzaju działalności. Zakazuje się przeznaczenia terenów pod nowe zabudowy mieszkaniowe, 

a juŜ w istniejących budynkach o powyŜszej działalności naleŜy zastosować właściwy klimat 

akustyczny zgodnie z ustawą prawo budowlane i przepisami wykonawczymi do tej ustawy. W 

budynkach tych, w celu zastosowania właściwego klimatu akustycznego, naleŜy zastosować 
przegrody budowlane o odpowiedniej izolacji akustycznej określonej w ustawie i przepisach 

wykonawczych. W nowoprojektowanych budynkach mieszkalnych naleŜy zapewnić 
odpowiednią izolacyjność ścian, okien i drzwi, ścian zewnętrznych, dachów i stropodachów 

zgodnie z prawem budowlanym. W strefę A wchodzą następujące miejscowości – Bruk, 

Budzisz, Chojty, Gościszewo, Grobelno, Gronajny, Jasna, Kępina, Koniecwałd, Koślinka 
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Krasnołęka, Kraśniewo, Królewo Malborskie, Królewo, Malbork, Malewo, Mątowy Małe, 

Miłoradz, Pogorzała Wieś, Rakowiec, Stare Pole, Sztumskie Pole, Trankwice, Zarzecze, 

Złotowo, śuławka Sztumska. W strefę B wchodzą następujące miejscowości: Goraj, 

Gościszewo, Grzępa, Jasna, Klecie, Kławki, Kraszewo, Kraśniewo, Królewo Malborskie, 

KrzyŜanowo, Lasy, Malbork, Malewo, Nowa Wieś Malborska, Nowa Wieś, Folwark, 

Szaleniec, Wielbark i Złotowo. W związku z tym, zainteresowane samorządy spotkały się 
następnego dnia z Wicemarszałkiem Trawickim i omówiono powyŜszą sprawę. Oprócz tego 

zdecydowano, Ŝe kaŜdy z samorządów co do projektu uchwały przedstawi własne stanowisko. 

Wicestarosta odczytał stanowisko Powiatu Sztumskiego, które było na spotkaniu z 

Wicemarszałkiem przedstawione. Stanowisko wyraŜało uwagi, jakie Powiat wniósł co do 

tego projektu uchwały. Stanowisko w załączeniu protokołu. 

Obecny na sesji radny Sejmiku Województwa Pomorskiego Piotr Widz powiedział, Ŝe 

prawdą jest, iŜ projekt w tej sprawie jest nadal procedowany. Poinformował, Ŝe podjęcie 

uchwały w powyŜszej sprawie  wynika z przepisów ustawy i o wstrzymaniu podjęcia uchwały 

nie ma mowy. Prawdą jest teŜ, Ŝe Klub PO sejmiku został przez Starostę Malborskiego 

poproszony o konsultacje w tej sprawie i te konsultacje się odbywają. Pan Widz 

poinformował, Ŝe od momentu przeglądu ekologicznego Prawo ochrony środowiska nie daje 

sejmikowi wyboru co do wyznaczenia obszaru ograniczonego uŜytkowania. Rozumiał, Ŝe z 

tego powodu ścierają się interesy róŜnych grup, które tracą bądź zyskują z wydzielenia 

obszaru ograniczonego uŜytkowania. W województwie Pomorskim są dwa projekty uchwał, 

które czekają na podjęcie przez sejmik. Pierwsza dotyczy strefy lotniska w Gdańsku, druga 

strefy lotniska w Królewie Malborskim. Paradoksalnie oczekiwania względem sejmiku obu 

stref są róŜne. W obszarze lotniska w Gdańsku mieszkańcy chcą wprowadzenia obszaru 

ograniczonego uŜytkowania, a w przypadku Królewa Malborskiego ( co prawda mieszkańcy 

jeszcze się w tej sprawie nie wypowiedzieli), ale władze samorządowe nie chcą 
wprowadzenia obszaru ograniczonego uŜytkowania. W pierwszym przypadku mieszkańcy 

chcą wprowadzenia obszaru ograniczonego uŜytkowania, bo liczą na odszkodowania, jakie 

trzeba będzie mieszkańcom wypłacić. JednakŜe, w wyniku zamieszania jakie się wokół 

uchwał wytworzyło wartość nieruchomości w tych obszarach spadła. Właściciele 

nieruchomości mają prawo do roszczeń odszkodowawczych. Co prawda nie ma jeszcze 

legitymacji prawnej, by te roszczenia odszkodowawcze mogły nastąpić, bo nie ma uchwały 

sejmiku o ustanowieniu obszaru ograniczonego uŜytkowania. Zupełnie inna sytuacja jest w 

drugim przypadku, bo samorządy nie chcą wprowadzenia uchwały, ale szuka się rozwiązań 
prawnych, które będą mogły zaspokoić roszczenia obu stron. Roszczenia wynikają z ustawy 

Prawo ochrony środowiska z art. 136, i jak tylko powstanie legitymacja prawna będzie moŜna 

się o te roszczenia odszkodowawcze ubiegać. Jest prawdą, dodał Pan Widz, Ŝe obszar 

ograniczonego uŜytkowania w jakiś sposób ogranicza plany inwestycyjne samorządów. Nie 

widział jednak moŜliwości polubownego rozwiązania, poniewaŜ z ustawy wynika, Ŝe sejmik 

musi w tej sprawie podjąć uchwałę. NaleŜy oczywiście się zastanowić nad skutkami jakie 

poniosą samorządy w związku z jej wprowadzeniem, ale teŜ naleŜy się zastanowić nad 

skutkami jakie poniosą mieszkańcy strefy lotnisk gdy uchwały się nie wprowadzi. 

Starosta Wojciech Cymerys zwrócił uwagę na fakt, Ŝe samoloty będące juŜ na wysokościach 

nad obszarami nienaleŜącymi do strefy ograniczonego uŜytkowania, robią więcej hałasu, jak 

podczas startu czy lądowania w obszarze ograniczonego uŜytkowania. NaleŜałoby zwrócić na 

ten fakt uwagę podczas procedowania uchwały. 

 
W dalszej części odpowiedzi na zapytania, Starosta odniósł się do porozumień gminnych 

zawartych na utrzymanie dróg powiatowych. Starosta powiedział, Ŝe faktycznie do 2014 roku 

na utrzymanie dróg powiatowych były z gminami zawierane porozumienia. W 2014 roku 
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Zarząd Powiatu postanowił, Ŝe od 2015 roku zadanie to Powiat będzie wykonywał sam. 

Decyzja podyktowana była tym, Ŝe pomimo zawartych porozumień nie wszystkie zadania 

tych porozumień były realizowane, a odpowiedzialność za ich wykonanie i tak spadała na 

Powiat. Dla przykładu Starosta przytoczył drogę w miejscowości Najatki w kierunku do 

Państwa Butajłów, którą Powiat sam wyremontował. Poza tym nie wszystkie gminy mają 
zakłady, które mogą realizować zadania bez zamówień publicznych, w związku z czym 

Zarząd doszedł do wniosku, Ŝe wykonywanie tych zadań własnym  sumptem będzie tańsze 

dla Powiatu i korzystniejsze dla uŜytkowników dróg.. Starosta poinformował, Ŝe od 1 

kwietnia br. grupa zajmująca się remontami i utrzymaniem porządku na drogach powiększy 

się o 3 osoby. Starosta uwaŜał, Ŝe jakość wykonywanych zadań związanych z robotami na 

drogach poprawi się. O udzielenie odpowiedzi na dalsze zapytania Wójta Gminy Stary 

Dzierzgoń, Starosta poprosił Naczelnika Wydziału KT. 

 

Odpowiadając na zapytanie dotyczące remontów cząstkowych na drogach powiatowych 

Naczelnik Wydziału KT Maciej Derbich poinformował, Ŝe jak co roku roboty cząstkowe 

rozpoczynają się w miesiącu kwietniu. Jest to czas, w którym temperatura powietrza jest 

dodatnia przez całą dobę. śeby zachować technologiczną jakość przeprowadzanych 

remontów, musi być przynajmniej 5 stopniowa temperatura przez co najmniej kilkanaście dni. 

Do tej pory wykonywane są remonty doraźnie metodą tzw. „na zimno” i są to remonty w 

takich miejscach, w których występuje zagroŜenie bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Remonty te przeprowadza firma, która dokonywała remontów w ubiegłym roku. Na 

powyŜsze zadania, w maju tego roku będzie ogłoszony nowy przetarg. 

Co do tzw. „schetynówek”, to trudno juŜ mówić o oszczędnościach, poniewaŜ trwa procedura 

badania ofert. UwaŜał, Ŝe oszczędności będzie moŜna oszacować po zrealizowaniu zadania. 

Naczelnik poinformował, Ŝe do przetargu na „schetynówki” przystąpiło 6 firm. Do realizacji 

zadania wybrano najtańszą ofertę firmy Scanska. 

Starosta dodał, Ŝe 8 kwietnia br. na realizację zadania będzie podpisana umowa z wykonawcą. 
 

Na zapytanie dotyczące utworzenia filii WTZ w Dzierzgoniu odpowiedzi udzielił Starosta 

Wojciech Cymerys. Wyjaśnił, Ŝe ze Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom i MłodzieŜy 

Niepełnosprawnej w Koniecwałdzie do Zarządu Powiatu Sztumskiego wpłynął wniosek o 

umoŜliwienie  utworzenia w części budynku szkoły w Dzierzgoniu filii WTZ. Starosta dodał, 

Ŝe chociaŜ  istnieje potrzeba utworzenia filii WTZ, to na dzień dzisiejszy Powiat nie 

dysponuje środkami, aby utworzyć je w Dzierzgoniu. Starosta poprosił Kierownika PCPR w 

Sztumie o przedstawienie moŜliwości prawnych co do utworzenia takiej filii. 

Kierownik PCPR Ewelina Łęgowska wyjaśniła, Ŝe w związku ze złoŜonym wnioskiem przez 

Stowarzyszenie, zostało wysłane do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej pismo z 

zapytaniem, czy utworzenie filii WTZ jest moŜliwe. Wyjaśniła, Ŝe rozporządzenie o zajęciach 

terapii zawodowej nie mówi o utworzeniu filii, lecz o utworzeniu nowych warsztatów, bądź 
ich rozszerzenie. Zapytano więc, czy termin „filia” jest właściwą nazwą do utworzenia WTZ i 

czy ewentualne utworzenie spowoduje zwiększenie środków z PFRON. 

 

Radny Leszek Sarnowski nawiązał do robót drogowych zwyczajowo rozpoczynających się w 

kwietniu. Zapytał, czy gdyby zima rozpoczęła się w kwietniu to prace na drogach teŜ by się 
rozpoczęły w kwietniu? Radny uwaŜał, Ŝe chyba warto prace rozpocząć gdy aura pogodowa 

na te prace pozwala. 

Naczelnik Maciej Derbich powiedział, Ŝe temperatury powietrza od minus 5 do plus pięciu są 
temperaturami niekorzystnymi do podejmowania jakichkolwiek prac na drogach. PołoŜenie 

masy bitumicznej na ubytkach drogowych spowoduje, Ŝe przy takich wahaniach temperatury 
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masa ulegnie zniszczeniu. Remontu, masą na gorąco dokonuje się na nagle powstających 

wyrw na drogach. Jest to metoda droŜsza i stosuje się ją w nagłych przypadkach. Natomiast z 

doświadczenia wiadomo, Ŝe w kwietniu temperatury są juŜ stałe, dlatego w tym miesiącu 

przystępuje się do robót na drogach tzw. metodą masą bitumiczną. 
 

Radny Zbigniew Zwolenkiewicz odniósł się do tematyki WTZ. Radny obawiał się, Ŝe 

społeczeństwu gminy Dzierzgoń i gminy Stary Dzierzgoń obiecywane są tzw. „gruszki na 

wierzbie”. Przypuszczał, Ŝe utworzenie drugich warsztatów to koszt w wysokości około 1,5 

mln złotych. Zdaniem radnego to władze obu gmin i Stowarzyszenie Osób 

Niepełnosprawnych w Koniecwałdzie powinno udać się do PFRON i złoŜyć wniosek o 

utworzenie warsztatów.  

 

Wójt Marek Turlej odniósł się do wypowiedzi o oszczędnościach z przetargu na realizację 
tzw. schetynówek. Zdaniem Wójta, po wyłonieniu w przetargu wykonawcy zadania, 

oszczędności powinny być znane. Wójt odniósł się równieŜ do przeprowadzonego remontu 

drogi do Państwa Butajłów. Powiedział, iŜ nie przypuszczał, Ŝe wyremontowanie tej drogi 

przez Powiat spowoduje zerwanie porozumień z gminami. Zdaniem Wójta wyremontowanie 

powyŜszej drogi to koszt ok. miliona złotych, a na jej wyremontowanie Powiat poniósł koszt 

w wysokości 10.000 złotych. Przypomniał, Ŝe na utrzymanie dróg powiatowych na terenie 

gminy Stary Dzierzgoń. Powiat przekazywał 44.000 złotych. Z informacji jaką przekazał 

Starosta wynika, Ŝe do ekipy remontowej w Powiecie zatrudniono dodatkowych 3 

pracowników. Wójt stwierdził, Ŝe utrzymanie 3 pracowników to koszt rzędu 75.000 złotych 

rocznie, w związku z czym nie widział oszczędności jakie powiat mógł osiągnąć z powodu 

nie podpisania porozumień. Wójt jednak się domyślał, Ŝe oszczędności mogą pochodzić z 

tego, Ŝe na drogach od stycznia nic się jeszcze nie zrobiło. Dlatego złoŜy do Starosty długą 
listę rzeczy, jakich naleŜy dokonać na drogach na terenie gminy Stary Dzierzgoń. Wójt dodał, 

Ŝe nie wyobraŜa sobie, aby 5-cio osobowa ekipa była w stanie na bieŜąco dokonywać napraw 

i  utrzymywać porządku na drogach w całym powiecie. 

 

Wicestarosta Antoni Downarowicz powiedział, Ŝe jeśli co roku na utrzymanie dróg 

powiatowych na terenie gminy Stary Dzierzgoń Wójt otrzymywał 44.000 złotych, to nie 

rozumiał skąd się wzięła długa lista potrzeb związanych z drogami. Z tego wynika, Ŝe Wójt 

na drogach powiatowych na terenie gminy niczego nie zrobił, a zgodnie z porozumieniem 

podpisywanym co roku Wójt powinien zrobić: oczyszczanie, udroŜnienie przepustów pod 

drogami i zjazdami, wykonywanie rowów odwadniających, remonty oznakowania poziomego 

i pionowego dróg oraz rozporządzeń bezpieczeństwa ruchu (znaki drogowe), okaszanie 

poboczy, obcinanie koron drzew, zarośli przy drzewach, usuwanie wiatrołomów, remonty 

chodników, remonty dróg gruntowych i inne prace wskazane i uzgodnione przez Starostwo. 

W związku z czym, Wicestarosta dziwił się liście, którą Wójt chce przedstawić. UwaŜał, Ŝe 

Wójt powinien mieć pretensję do siebie, skoro tyle rzeczy jest do wykonania. 

 

Starosta Wojciech Cymerys odniósł się do drogi Państwa Butajłów. Powiedział, Ŝe po 

wyremontowaniu drogi na dzień dzisiejszy, droga ta jest przejezdna, co oznacza, ze do jej 

naprawy nie potrzeba było miliona złotych. Stąd między innymi są oszczędności. 

Co do oszczędności na zadaniu w ramach tzw. „schetynówek” Skarbnik powiedziała, Ŝe 

globalnie będzie około 10% oszczędności, co nie oznacza, ze na kaŜdej gminie będzie ta sama 

oszczędność. Po sprawdzeniu kosztorysu do złoŜonej oferty i dodaniu kosztów inspektora 

nadzoru poszczególnych dróg w gminie będzie moŜna określić wysokość osiągniętej 

oszczędności. 
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Wójt Gminy Stary Dzierzgoń podziękował Skarbnikowi Powiatu za szczegółową informację. 
 

W związku z tym, Ŝe tematyka dotyczyła dróg powiatowych radna Teresa Skolimowska 

poprosiła o informację w sprawie przejazdów kolejowych. Zapytała, dlaczego po rozbiórce 

torów na trasie Małdyty – Malbork pozostawiono tory na odcinku drogi na przejeździe 

kolejowym w Szropach i w czyich kompetencjach jest ta rozbiórka? Tory te są uciąŜliwe dla 

pojazdów ruchu kołowego. 

Naczelnik Wydziału KT Maciej Derbich poinformował, Ŝe w przypadku miejscowości 

Szropy, przejazd będzie rozebrany przy pracach drogowych podczas realizacji tzw. 

„schetynówek”. Pan Derbich dodał, Ŝe odcinki tych dróg naleŜą do PKP i to PKP powinny 

nałoŜyć na wykonawcę, któremu sprzedał ciąg z kruszywem, obowiązek  rozbiórki przęseł 

szynowych na przejazdach.  

Radny Janusz Grzonka dodał, Ŝe grunt na którym pozostały szyny naleŜy do PKP i Ŝeby 

zrobić z nimi porządek, PKP powinny odcinki tych dróg przekazać Powiatowi, ale jak 

wiadomo koleje będą chciały za nie pieniądze.  

Starosta poprosił o wstrzymanie się z oceną wyniku poprawy jakości dróg powiatowych. 

UwaŜał, Ŝe ten rok pozwoli na ocenę zmiany decyzji co do letniego utrzymania dróg 

powiatowych. 

 

PoniewaŜ pod adresem Wójta Gminy Stary Dzierzgoń padł zarzut o nierzetelne dopilnowanie 

wydatkowania środków finansowych  w wysokości 44.000 złotych, Wójt Turlej zaŜądał 

przeprosin od Wicestarosty. Przypomniał, Ŝe gmina rozliczyła się co do złotówki  co do 

wydatkowanych środków na przeznaczony cel, jak równieŜ co do wykonanych prac zarzutów 

nigdy nie było. A Wicestarosta jako mieszkaniec tejŜe gminy powinien o tym wiedzieć. W 

związku z tym nie Ŝyczył sobie podobnych uwag w jego kierunku. Jeszcze raz zwrócił się do 

Wicestarosty o przeprosiny. 

Wicestarosta nie uwaŜał, Ŝe przeprosiny Wójtowi się naleŜą.  
 

Radny Ludwik Butkiewicz przypominał Wicestaroście, Ŝe w czasie kampanii wyborczej do 

samorządów, to wicestarosta twierdził, Ŝe przez te 4 lata wybudował drogi w gminie Starego 

Dzierzgonia i utrzymywał je, a teraz Wicestarosta ma pretensje o te drogi do Wójta. 

 

Radny Sarnowski zaapelował do Wicestarosty o zachowanie kultury wobec zaproszonych 

gości. Co prawda radny nie znał listy Ŝyczeń co do wykonania robót na drogach powiatowych 

w tamtej gminie, ale uwaŜał, Ŝe skoro Powiat przeznaczył 44 tys. na utrzymanie dróg, to teŜ 
powinien z tych środków gminę rozliczyć. Skoro jednak Wicestarosta zarzuca Wójtowi, Ŝe 

pomimo przekazanych mu środków niczego na drogach nie zrobił, to Wicestarosta powinien 

wyciągnąć konsekwencje w tej sprawie, a tego nie zrobił. 

Wicestarosta powiedział, Ŝe radny kultury Wicestarosty uczył  nie będzie. Wnioski swoje 

wyciągnął z rzekomo długiej listy rzeczy do wykonania. 

 

Radny Piotr Stec, powiedział, Ŝe wypada jedynie ubolewać nad pojawiającą się sytuacją, bo 

jak dotąd między gminami a powiatem było szerokie partnerstwo i powinno się mieć 
świadomość, iŜ to, Ŝe  gminy dołączają się do realizacji tzw. schetynówek wynika z ich dobrej 

woli. Przypomniał, Ŝe w ramach tego programu remontowane są powiatowe drogi. Radny 

poprosił, Ŝeby szanować gości, których się podejmuje na obradach sesji.  
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Radny Grzonka uwaŜał, Ŝe Zarząd Powiatu powinien się spotkać z wójtami, aby 

przedyskutować temat tych dróg powiatowych, które powinny być drogami gminnymi. Takie 

porządki zrobiły juŜ sąsiednie powiaty. 

 

Radny Wojciech Zielonka odniósł się do kwestii strefy lotniska w Królewie Malborskim. 

Poinformował, Ŝe w spotkaniu z Wicemarszałkiem Województwa Pomorskiego Krzysztofem 

Trawickim i radnym sejmiku wojewódzkiego Józefem Sarnowskim, Wicemarszałek wskazał 

konieczność przeprowadzenia szerokich konsultacji w tej kwestii, poniewaŜ element legislacji 

prawa miejscowego został pominięty. Radny wojewódzki Józef Sarnowski zadeklarował, Ŝe 

będzie zabiegał o interes Powiatu Sztumskiego. Przypomniał, Ŝe projekt uchwały nakłada 

ograniczenia na inwestorów objętych wspomnianą strefą, a przede wszystkim ograniczenia 

inwestycji, które mogą być realizowane z wykorzystaniem środków unijnych. NaleŜy zdawać 
sobie sprawę, Ŝe w momencie gdy ograniczenia będą obowiązywały, wszystkie plany staną 
się nieaktualne. Ograniczenia te mogą równieŜ spowodować, Ŝe inwestycje zabudowy 

jednorodzinnej teŜ nie będą realizowane. 

 

Naczelnik Wydziału OŚ Adrianna Dobrzyńska poinformowała, Ŝe powierzchnia obszaru 

ograniczonego uŜytkowania wynika z raportu ekologicznego, który był wykonany na zlecenie 

lotniska. Raport był sporządzony dla samolotów, które ówcześnie stacjonowały na lotnisku. 

Obecnie samoloty są duŜo głośniejsze i być moŜe obszar ograniczonego uŜytkowania w 

powtórnej wersji raportu byłby jeszcze większy. Pojawiła się jednak szansa na ustalenie 

obszaru, w którym hałas liczyłby się od najbardziej uciąŜliwego dnia i dla tego dnia 

wyznaczałoby się strefę ochronną.  Taki dzień moŜe się pojawić jeden w roku albo w ogóle. 

Planuje się teŜ wprowadzenie zmian dotyczących  natęŜenia hałasu dla uśrednionej doby. I to 

byłaby szansa aby obszar ograniczonego uŜytkowania był zmniejszony. Wówczas 

wstrzymanie uchwały będzie moŜliwe w oparciu nowych przepisów ochrony środowiska. 

 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały wyczerpane. 

 

Ad.14 Wnioski i oświadczenia. 
 

Wniosków ani oświadczeń nie wniesiono. 

 

Sprawy róŜne. 

 
Przewodnicząca Rady złoŜyła obecnym na sesji Ŝyczenia Świąteczne. Poinformowała teŜ, Ŝe 

obrady następnej sesji odbędą się 28 kwietnia br. 

 

Radny Butkiewicz zapytał o postęp prac nad utworzeniem statutu powiatowego? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Zielonka powiedział, Ŝe ukonstytuował się zespół do 

spraw statutu, którego został  przewodniczącym. Członkowie otrzymali stosowne materiały, 

nad którymi zespół będzie pracował. Dodał, Ŝe zgodnie z uchwałą w sprawie powołania 

Komisji statutowej upływa dziś termin, który był dla radnych do wnoszenia propozycji do 

statutu. 
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Ad.15 Zakończenie obrad. 
 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun 

zamknęła obrady, wypowiadając formułę „Zamykam obrady VI Sesji Rady Powiatu 

Sztumskiego”. 

 

Obrady trwały od godz. 15
00

 do godz17
30

. 

 

Protokół sporządziła 

Inspektor Biura Rady ElŜbieta Kufeldt  

 

Przebieg sesji zarejestrowano na nośniku elektronicznym. 

 

 

 

 

        Przewodnicząca Rady   

        Powiatu Sztumskiego 

 

   Jolanta Szewczun 
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